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Čin jednoty Sokol Štěpánov na podporu 

Ukrajinských uprchlíků považujeme za 

příkladný. Proto také jejich článek 

zveřejňujeme na prvním místě našeho 

zpravodaje 

 
Sokoli ze Štěpánova pomáhají Ukrajině. 

(Jarka Suchomelová, starostka T.J.  Sokol Štěpánov) 

 

Charitativní sbírku pro 13 uprch-

lých žen a dětí z Oděsy uspořádala 

Tělocvičná jednota Sokol Ště-

pánov spolu s vedením města Ště-

pánov. Od pana starosty města 

Mgr. Jiřího Šindlera jsme se 

dověděli, že do Štěpánova všichni 

dorazí během neděle 6.3.2022. A 

tak v sobotu 5.3.2022 odpoledne 

sbírka, která se skládala hlavně 

z postelí, matrací, peřin, povlečení, 

hygienických a úklidových potřeb, 

započala. Během tří hodin jsme 

měli plnou jednu místnost.  

     V neděli odpoledne jsme se 

sešli v určeném městském domě 

ve Stádle a pustili jsme se do za-

bydlování místností. Za dvě hodi-

ny jsme měli vše přichystáno, jak 

ložnici s obývákem, tak jídelnu 

s kuchyní a sociálním zařízením. 

Snad zde mají maminky a děti 

uspokojivé zázemí na to, aby zapomněly na útrapy posledních dní a 

našly si zde svůj druhý, snad prozatímní domov.  
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SLOVO REDAKCE 

 

Milí čtenáři našeho zpravodaje, ale hlavně, naši milí autoři. Původně zde 

měl být úplně jiný článek: takový, který by chválil tři autory, kteří i přes 

koronavirové peripetie neváhali a o svých, značně ovlivněných aktivitách 

nám napsali. Rozhodl jsem se, že číslo vyjde, i kdyby mělo mít je ty to tři 

články. (Ten úvod, který, jak píši, měl být na tomto místě, jsem psal také 

proto, aby se přece jen alespoň nějaká ta stránka zaplnila)  

A vidíte – všechno je jinak. Najednou jako by se s příspěvky do 

zpravodaje pytel roztrhl. Je jich dost, zpravodaj nebude „nechutně tenký“, 

prostě všechno je v pořádku. Tedy skoro. Problém mi vznikl tím návalem 

článků na poslední chvíli. Je sice pravda, že autoři stanovený termín 

uzávěrky dodrželi, ale co připravili chudáku redaktorovi? Vždyť víte, že 

pro potřeby zpravodaje je nutné každý článek upravovat, přinejmenším 

přizpůsobit jeho grafiku zvyklostem. A to také zabere nějaký čas. 

Proto vás, autory, prosím: posílejte mi své články raději dříve, 

nečekejte až na poslední týden před uzávěrkou. Věřím, že mne pochopíte a 

předem děkuji. 

 

Luboš Toušek 

   

 



4 

 

 

ŽUPNÍ KANCELÁŘ INFORMUJE 

 

Novinky župní kanceláře 
(Marcela Lízalová, tajemnice župy) 

 

Jak jistě všichni víte, rok 2022 je rokem volebním. Od měsíce ledna do 

konce března budou probíhat na jednotách volební valné hromady. 

Župní kancelář rozesílala na jednoty Směrnici ČOS č. 8/2021 pro 

přípravu a konání valných hromad tělocvičných jednot včetně vzorů zápisu 

a usnesení. Tyto dokumenty je potřeba poslat alespoň elektronicky do 

župní kanceláři po konání VHJ. Minimálně 14 dnů předem je potřeba 

zaslat pozvánku na župu s termínem, místem konání, časem a programem 

valné hromady. 

Metodika pro změny zapsaných údajů do spolkového rejstříku byla 

také odeslána elektronicky. V ní se mj. uvádí, jaké zápisy do rejstříku je 

potřeba provést a jaké dokumenty je potřeba dodat župní kanceláři 

v písemné podobě po těchto volebních valných hromadách. Jedná se o 

originály výpisů z usnesení a čestná prohlášení všech nově zvolených 

činovníků – členů výboru a kontrolní komise T.J. Po volbách lze u 

jednotlivých členů vyplnit funkce v elektronické evidenci - ECZ. Následně 

je možné pořídit tisk čestných prohlášení a rozdat mezi nově zvolené členy 

k ověření podpisů. 

Župa následně po dodání těchto dokumentů zajistí vklad na spolkový 

rejstřík. Připomínáme opět jako každým rokem možnost zaslat účetní 

závěrky z jednot za rok 2021 po schválení na VHJ, a to pouze elektronicky 

v PDF souborech, každý soubor zvlášť. Jedná se o Rozvahu, Výkaz zisku a 

ztráty a Přílohu k účetní závěrce. Účetní závěrky jsou ze zákona povinné 

zasílat na veřejný rejstřík od roku 2015. Župa zajišťuje zaslání vkladů přes 

župní datovou schránku na Městský soud v Praze, čestná prohlášení a 

výpis z usnesení se posílají na organizační oddělení ČOS.  

Vyzýváme zároveň ty jednoty, které doposud neposlaly své účetní 

závěrky ani za předešlé roky, aby tak učinily co nejdříve, aby se zamezilo 

případným finančním sankcím ze strany úřadů, které jsou ze zákona 

možné. 

Volební valná hromada Sokolské župy Olomoucké-Smrčkovy se 

uskuteční 23.4.2022 v restauraci Sokolka na Nových Sadech. Program a 

veškeré informace ke konání volební valné hromady budou jednotám 

v řádném termínu elektronicky rozeslány. 
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Naše župa zatím neobdržela žádné informace z ČOS o rozdělení 

dotací a jejich pravidlech vyúčtování pro letošní rok. Důvodem je 

neschválený rozpočet ČOS. O dalších podrobnostech k dotacím pro rok 

2022 bude župní kancelář jednoty průběžně informovat. 

Publikace almanachu ke 100. výročí založení Sokolské župy 

Olomoucké – Smrčkovy byla úspěšně dokončena v měsíci prosinci 2021 a 

následně v lednu 2022 započala jeho distribuce do jednot naší župy na 

základě objednávek. Zájem o publikaci projevilo 26 jednot. Celkem bylo 

objednáno 26 ks publikací zdarma + 148 za poplatek 110 Kč/ks 

(rozhodnutí členů předsednictva župy ze dne 15.11.2021). Župa má 

prozatím dostatek výtisků, je tedy možné i nadále posílat průběžně 

objednávky. Celkové náklady na vydání almanachu činily 86 530 Kč. Župa 

podala v loňském roce žádost o příspěvek na částečnou úhradu nákladů na 

Vzdělavatelský odbor ČOS. Příspěvek byl župě poskytnutý ve výši 46 000 

Kč. Dva výtisky publikace byly odeslané jako poděkování župy na VO 

ČOS. Následně dne 1.2.2022 župa obdržela informaci od ses. Pohlové ze 

Vzdělavatelského odboru ČOS, že nově vydaný almanach župy byl 

nominován na cenu Kulturní počin roku v Sokole za rok 2021, což 

považujeme za velký úspěch a jsme za to nesmírně rádi. 

Všichni momentálně sledujeme znepokojivé informace kolem války 

na Ukrajině, která vypukla 24.2.2022 a kterou vyprovokovalo agresivní 

Rusko. Také my jako župa stojíme plně na straně Ukrajiny, podporujeme 

znovuobnovení její svobody a demokracie. Cítíme velkou sounáležitost 

s Ukrajinci, protože náš národ zažil podobnou situaci v roce 1938 i v roce 

1968. Během několika málo dnů, kdy válka vypukla, se zvedla obrovská 

vlna solidarity ke které jsme se připojili i my jako župa. Finanční příspěvek 

na pomoc okupované Ukrajině schválilo předsednictvo župy ve výši 

20.000 Kč pro účely nákupu obranného materiálu, který nejvíce potřebují 

ozbrojené síly a domobrana Ukrajiny. Tato částka byla odeslána 4.3.2022 

přímo na účet Velvyslanectví Ukrajiny v ČR. 

Věřme, že válka na Ukrajině brzy skončí a držíme palce Ukrajině a 

všem, kteří se dosud nevzdali snahy o mírové řešení situace v čele 

s ukrajinským prezidentem Volodymyrem Zelenskym. 

 

Novinky elektronické evidence členstva  

(František Kráčmar, jednatel župy) 

 

Rozhodné datum pro aktualizaci členské základny, Výkaz všestrannosti a 

ostatní výkazy a statistiku je 23:59:59 hodin 30. 3. 2022. V tomto termínu 

je třeba mít počty členů aktuální – podle tohoto stavu budou jednotám 
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zasílány faktury za členské známky. V evidenci je po potvrzení platby 

možno vygenerovat a vytisknout průkaz s integrovanou členskou známkou, 

také ve správě členské základny se objevila ikona pro zaslání členského 

průkazu na e-mail člena. Upozorňuji na nedostatečnou důkladnost při 

vyplňování evidence. Všechny údaje v evidenci jsou zapotřebí, žádný údaj 

tam není zbytečný. Exporty jsou nepoužitelné, pokud chybí údaje. Jednoty 

mají nadefinované oddíly, ale chybí vedoucí oddílu – když už je i vedoucí 

oddílu, chybí kontaktní údaje.   

 

Žádáme starosty jednot, aby zajistili doplnění chybějících. 

 

Z JEDNOT 

 

Vánoční stromeček v přírodě na Bělidlech - 2021 

(Lenka Jančářová, cvičitelka PD) 

 

Jak je již v naší Tělocvičné jednotě Sokol 

Olomouc-Bělidla dlouholetou tradicí, orga-

nizujeme každým rokem pro nejmladší žac-

tvo a jejich rodiče vycházku k řece Bystřič-

ce, která v blízkosti naší jednoty protéká. 

Cílem vycházky je „vystrojit“ vánoční stro-

meček v přírodě a   obdarovat drobné zví-

řectvo a ptáčky dobrůtkami jim určenými. 

Děti přinášejí zrní, mrkvičky, jablíčka, lojo-

vé koule, a v 

 blízkosti stro-

mečku zase děti najdou drobné sladkosti 

za to, že na zvířátka myslí. 

Dané místo jsme osvítili malými 

žárovkami, prskavkami a dvanácti svíč-

kami, které představují 12 měsíců v roce. 

Děti si po příchodu na místo zazpívaly 

koledy, vyslovily svá vánoční přání a na 

závěr sfoukly postupně jednu svíčku, 

podle toho, v kterém měsíci se narodily. 

Do svých domovů jsme se rozešli 

vánočně naladěni a k tomu nám na zpá-
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teční cestu začal padat sníh. 

Této vycházky se letos zúčastnilo 10 dětí a doprovod dospělých. 

 

Pochod po stopách Dr. Miroslava Tyrše 

(Antonín Skácel, starosta T.J. Sokol Olomouc-Chválkovice) 

 

Oslovila nás Sokolská turistická výzva - 160 let od založení Sokola po 

stopách sokolského odkazu. 

Dr. Miroslav Tyrš zakladatel Sokola a tehdejší náčelník Sokola 

Pražského se osobně zúčastnil oslav 10. výročí jednoty Sokol 

Olomouc 7. a 8. září 1879. Společně s ním do Olomouce přijela 

delegace složená ze zástupců Sokola Pražského a pěti jednot z Čech a 

jedné jednoty z Vídně a dvanácti moravských jednot. Přijal pozvání i 

k návštěvě Sokola Velká Bystřice. Ve Velké Bystřici uspořádali 

velkou slavnost nejen tělocvičnou, ale na jeho počest uspořádali 

pravou hanáckou zabíjačku. 

Cestu z Olomouce do Velké Bystřice podnikl Tyrš a členové 

delegace pěšky, jejich kroky vedly i přes obec Chválkovice, a tak jsme 

se vydali po jeho stopách.  

Na budově sokolovny ve Velké 

Bystřici je umístěna pamětní deska ke 

stému výročí jeho narození, kde je odkaz i 

na jeho návštěvu v roce 1879 - a to byl cíl 

naší cesty. Výlet jsme zorganizovali v 

době jarních prázdnin. Sedm členů T. J. 

Sokol Ol.-Chválkovice vyrazilo dne 

24.2.2022 v 16 h od chválkovické soko-

lovny přes Bystrovany do Velké Bystřice. 

I když nás doprovázelo jarní větrné počasí, 

výlet se vydařil. 7,5 km jsme ušli za 1h 40 

min., v cíli našeho putování nás přátelsky přivítali a pohostili zástupci 

místní tělocvičné jednoty. Zpět do Olomouce jsme jeli vlakem, domů 

jsme dorazili po 20. hod. 
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Vánoční turnaj v badmintonu v Bělkovicích-Lašťanech 

(Jiří Jančář, člen Sokola Bělkovice-Lašťany) 

 
V úterý 28. prosince 2021 proběhl v sokolovně Sokola Bělkovice- 

Lašťany turnaj dvojic v badmintonu, kterého se letos zúčastnilo 

rekordních 16 hráčů. 

Zahájení bylo dle pozvánky naplánováno na 8:30 hod. a chvíli na 

to proběhlo i losování, ze kterého vznikly, jak se později ukázalo, 

vzácně vyrovnané dvojice hráčů. Až na pár nováčků se turnaje opět 

zúčastnily samé známé tváře místního oddílu badmintonu. Do turnaje 

se také přihlásil starosta obce Bělkovice-Lašťany a patriot p. Němčic, 

který sršel bojovností a sportovním duchem. Při zahájení byli účast-

níci seznámeni s pravidly a organizací turnaje, proběhlo společné 

focení a nic tak již nebránilo k vypuknutí bojů o poháry a medaile. 

Atmosféra přímo na místě byla báječná a přátelská, navíc umoc-

něná blížícím se koncem roku. Povánoční dny připomínala i vůně 

svařeného vína, které bylo účastníkům nabízeno. K občerstvení měli 

soutěžící k dispozici kromě již zmíněného svařeného vína i nealko 

nápoje, párky s čerstvým chlebem, který s láskou napekl náš člen a 

účastník turnaje br. Zbyněk Paták. Organizace tak byla naprosto 

skvělá. Postupem času nastávalo mezi účastníky zdravé hecování, 
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prokládané vtipnými hláškami a průpovídkami. Zdatnější jedinci 

zkoušeli takticky opít soupeře, což nemělo šanci na úspěch, neboť vše 

probíhalo v duchu fair play. 

Krátce po 17. hodině jsou ukončeny boje ve skupině a na řadu 

tak přichází sečtení bodů a skóre, které v několika případech hrálo 

důležitou roli. Několik minut se tak muselo čekat na konečné pořadí 

ve skupinách, neboť výsledky byly neuvěřitelně vyrovnané, a o 

postupujících rozhodoval v některých případech až větší počet 

získaných setů, či dokonce v jednom případě i los. Novinkou 4. Roč-

níku byla i cena útěchy pro účastníky, kteří se zrovna v tento den 

nepotkali s oslnivou formou. Tu nakonec vyhrála dvojice ses. K. 

Patáková a br. P. Valenta.     

A je tady finále!!! Dvojice z prvního 

a druhého místa si zahrály tzv. „velké 

finále“ o zlato na dva vítězné sety. Do 

finále se po zásluze probojovaly dvojice 

J. Jančář - P. Jurka a místní borci R. 

Novotný a L. Klimek. Finále nabídlo 

skvěle povzbuzujícímu publiku parádní 

podívanou. Silnější nervy a trošku více 

štěstí v koncovce druhého setu nakonec 

dokázala přetavit ve zlato dvojice J. Jan-

čář a P. Jurka, kteří celým turnajem prošli 

bez jediného zaváhání a neztratili ani set. 

Třetí místo obsadila dvojice L. Kobza a 

M. Blokša. Po skončení finále proběhlo 

vyhlášení vítězů, při kterém medailisté a 

všichni zúčastnění převzali ceny věnova-

né Sokolem Bělkovice-Lašťany, obcí Běl-

kovice-Lašťany a od drobných sponzorů, za což jim patří velké díky. 
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Co říci závěrem? Snad jen to, že se snad všichni znovu setkáme i 

příští rok a prožijeme tak další nezapomenutelný den ve společnosti 

kamarádů a přátel v povánočním čase. Sportu zdar!!! 

 

 

 

Rok 2021 v T.J. Sokol Velká Bystřice 

(Jaroslava Pechová, jednatelka a cvičitelka předškolních dětí) 

 

Tělocvičná jednota Sokol Velká Bystřice i v obtížných podmínkách 

koronavirových opatření zůstala věrná svému hlavnímu poslání – práci s 

dětmi. V následujícím přehledu nás informuje o své činnosti. 

Luboš Toušek, redaktor žz. 

 

V roce 2021 jsme měli v rámci oddílu všestrannosti naplánované následující 

akce:  

20. 2.  Dětský maškarní šibřinkový ples (nekonal se) 

16. 5.   Závod koloběžek a odrážedel (nekonal se) 

18. 9.   Dětský závod zdatnosti 

listopad  Nocování v sokolovně 

11. 12.   Předvánoční akademie (nekonala se) 

 

Vzhledem ke vzniklé nepříznivé epidemiologické situaci 

v souvislosti s virem COVID-19 a nemožnosti organizovat hromadné akce 
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se nám z naplánovaných akcí podařilo zorganizovat v tomto roce v červnu 

opékání na sokolské zahradě, v září Závod zdatnosti a v listopadu Nocování 

v sokolovně. Další akce musely být bohužel zrušeny. Přesto jsme zvládli 

zorganizovat některé další akce. Celkově hodnotíme naši činnost s dětmi 

jako velmi úspěšnou. 

29.6.2021 - Opékání na sokolské zahradě před prázdninami se vydařilo. 

Trochu jsme se v tom horku opekli i my, ale vodní bitva osvěžila. Celkem 

se zúčastnilo 20 dětí ze cvičení školních dětí. Bylo to hezké ukončení 

školního roku.  

18.9.2021 – Závod zdatnosti. Dlouho jsme se radili, jestli akci uskutečníme, 

nebo ne. Epidemiologická situace se měnila každým dnem, ale přes 

prázdniny se stabilizovala. Proto jsme se rozhodli, že závody budou! 

Zazávodit si přišlo za pěkného počasí 40 dětí od nejmenších, kteří běželi 

spolu s rodiči, až po dvanáctileté. Starší děti běžely samy delší okruh kolem 

přehrady a mladší a nejmladší děti kratší okruh ve dvojicích s druhými 

dětmi nebo s rodiči. Všichni postupně plnili úkoly na jednotlivých 

stanovištích jako např. provlékání tkaničky, trefování se do terče, plazení se 

a poznávání podle 

hmatu. Bylo moc 

hezké pozorovat spo-

lupráci dětí a rodičů. 

Závody se povedly a 

my už se těšíme na 

další ročník. 

Bylo vidět, 

že dětem pohyb chy-

bí, a že sportovní ak-

ce vyhledávají. Byli 

jsme potěšeni velkou 

účastí a spokojeností, to je pro nás ta největší odměna a signál, že to stojí za 

to!    

19.11.2021 - Nocování v Sokolovně. I tento rok jsme pro děti připravili 

jejich oblíbené nocování v Sokolovně. Děti strávily večer a noc 

v sokolovně, zahrály si hry, malovaly si, zacvičily na nářadí, a nakonec 

ulehly do svých spacáků a dívaly se na pohádku „Frčíme“, kterou jsme 

promítali na stěnu tělocvičny. Dětí bylo méně než oproti jiným rokům, 

ale o to více jsme se jim mohli věnovat a bylo i více prostoru si s nimi 
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popovídat. Všechno proběhlo v pořádku, děti byly spokojené a večer 

pěkně usnuly. Ráno je čekala už tradičně vánočka s čajem, a po snídani 

si sbalily své věci a vyzvedli si je rodiče. Děti i my se těšíme na další 

nocování. 

Leden/únor 2022 bruslení. Město Velká Bystřici nabídlo spolkům, které 

se starají v rámci své činnosti o děti, výhodnou cenu pronájmu ledové 

plochy na velkobystřickém náměstí. Tuto možnost jsme využili a 

dvakrát o víkendu jsme se sešli s dětmi na kluzišti. Některé děti přišly 

samy, další i s rodiči a společně jsme si užili hodinu bruslení za 

krásného počasí. Bruslení na kluzišti bylo moc fajn a zpříjemnilo nám 

zimní měsíce, protože rybník ani místní přehrada nebyly díky počasí 

dostatečně zamrzlé. 

 
 

RŮZNÉ 

 

 

Rádi zveřejňujeme článek dvou účastnic zimního semináře, který nám 

přibližuje průběh a celkovou atmosféru semináře. Nám všem známý 

br. Nemrava, pracovník olomouckého střediska školení, je 

dlouholetým organizátorem takovýchto školení, a jek je z článku 

patrné, jeho akce jsou oblíbené a velmi úspěšné. 

L. Toušek, redaktor Župního zpravodaje.  
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Na lyžích a sněžnicích ke Sněžníku 21. – 23. 1. 2022 

(Alena Štveráčková a Soňa Mihulová, župa Pernštejnská) 

 

Tradiční zimní seminář komise PP, tentokrát pod taktovkou br. 

Nemravy v pátek 21. ledna 2022 se na Horskou chatu Návrší pod 

Králickým Sněžníkem slétli sokolové téměř ze všech koutů republiky. 

Konkrétně šlo o 38 sokolských sester a bratrů z 11 sokolských žup. 

Jejich úkol byl jasný, zdolat vrchol Králického Sněžníku na běžkách, 

sněžnicích a skialpech. 

Výstup byl naplánován na sobotu, a to i přes velmi nepříjemné 

proměnlivé počasí, a dokonce místy i avizované lavinové nebezpečí. 

V rámci přípravy proběhla v pátek večer přednáška bratra Honzy 

Gottwalda o skialpech a o správném oblékání se do příznivých i 

nepříznivých horských podmínek. Po čtení na dobrou noc v podání br. 

Laušmana jsme šli kvalitním spánkem načerpat síly na další den.  

Sobotní ráno nás přivítalo notnou dávkou nového prašanu, takže 

rychle ještě pár užitečných rad před výstupem, pár fotek před chatou a 

pak již následoval náročný až strastiplný výstup běžkařů vzhůru ke 

Sněžníku. Skialpinisté vyráželi od půjčovny v nedalekých Hynčicích. 

Skupina na sněžnicích vyrážela od chaty cestou necestou. Běžkaři i 

sněžníci se vydali svými vlastními cestami, ba i stopu si tvořili sami. 

Čím výše stoupali, tím horším podmínkám museli čelit. Sněžníkům 

cesta vesele ubíhala a v čerstvém prašanu se jim šlo krásně. Pro 

běžkaře podmínky nebyly tak ideální, ovšem jak se říká - „správný 

Sokol běžky nesundá“. Stoupali jsme tedy pořád dále až ke známé 

soše slona, u které se chtěli všichni samozřejmě vyfotit. O pár metrů 

dál u pramene řeky Moravy nás zastihla silná vánice, která náš výstup 

značně znesnadňovala. Slabší články začaly postupně zpomalovat, 

bořily se do hlubokého sněhu a někteří dokonce zapadli na dlouhé 

minuty a mysleli, že nastala jejich poslední hodinka. Přes všechny 

útrapy se nakonec, někteří dokonce po čtyřech, doplazili až 

k rozhledně a na chvíli se tak mohli před větrem schovat do boudy na 

vrcholu a posvačit. Zachránila nás nejen bouda, ale i bratr, který třem 

nejzmrzlejším členům poskytl své teplé rukavice, a ještě mu dvoje, i 

když mokré, zbyly. Je vidět, že přednáška o správném oblékání nebyla 

zbytečná. Při cestě zpět se počasí umoudřilo, vše šlo hladce a běžkaři i 

skialpinisté zažili překrásný sjezd plný nádherných rozhledů do 

zasněžené krajiny. Skupina na sněžnicích běžkařům záviděla jejich 
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hladké klesání dolů a vytáhli proto bobovací lopatu, na které někteří 

absolvovali neohrožený sjezd. Skialpinisté zdolali nejdelší trasu ze 

všech tří skupin, a nakonec je čekala sladká třešnička v podobě sjezdu 

po sjezdovce s neupraveným sněhem. Díky zdatným a zodpovědným 

vedoucím skupin se všichni vrátili v pořádku do chaty. 

Po rozmrznutí a několika teplých sprchách jsme se sešli k 

zasloužené večeři, 

po které pokračo-

valo celkové shrnutí 

dne s promítáním fo-

tek a sdělováním 

celodenních zážitků. 

Volná zábava, kytara 

a zpěv na sebe nene-

chaly dlouho čekat. 

Po závěrečném    po-

učném čtení na dob-

rou noc jsme se opět 

odebrali do peřin. 

.Autor fotografie“ Jan Nemrava 

 

V neděli ráno ještě všichni zapózovali pro závěrečnou fotku a 

vydali se na krátké dopolední výlety do blízkého okolí. Při poledním 

loučení obdržel každý pamětní list, a pak se všichni, za sokolského 

pozdravu, se spoustou zážitků a dojmů rozjeli do svých domovů. 

Celá akce se velmi vydařila a všichni se již netrpělivě těšíme na 

některé další setkání. 
      
 

 

Šibřinky a Dětský karneval v Hnojicích 

(Libuše Jurásková, členka T.J. Sokol Hnojice) 

 

Dne 25.2.2022 proběhly v Hnojicích, po dvouleté pauze, Šibřinky, 

které tradičně pořádá T.J. Sokol Hnojice. Bratři a sestry uvítali 

rozvolnění restrikcí a s nadšením se dali do chystání sálu v nově 

zrekonstruované sokolovně. Plesu se zúčastnilo 130 hostů, z toho asi 

30 masek. Opět proběhlo hlasování o nejlepší masky a na prvním 
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místě se letos umístil Mach a Šebestová. Nechyběla ani tombola. 

Ačkoli účast byla nižší, než je obvyklé, přesto byla akce hodnocena 

velmi kladně. 

Velká účast však byla na Dětském karnevalu v neděli 27.2.2022. 

V nekonečném průvodu masek bylo k vidění hodně princezen a super-

hrdinů, ale i origi-

nálních převleků ja-

ko kominíček, za-

hradník, policista, 

beruška, a jiné. Ses-

try sokolky si pro 

děti připravily spou-

stu soutěží, za které 

děti dostaly sladkou 

odměnu.     

Dvouhodinový 

program vyvrcholil 

bohatou tombolou, 

která byla pořízená z příspěvků sponzorů a T.J. Sokol. Radost a 

nadšení dětí byla jednoznačným důkazem, že se akce vydařila. 

Velké díky patří všem členům sokola, kteří přípravám a obsluze 

věnovali svůj čas. 

 

 
Investiční plán T.J. Sokol Olomouc 

(Oldřich Jaroš, starosta jednoty) 

 

     Tělocvičná jednota Sokol Olomouc předkládá záměr novostavby 

Haly bojových sportů v místě dnešních nevyužívaných asfaltových 

hřišť mezi budovou a ravelinem barokního opevnění. Záměr se 

nachází v Ochranném pásmu městské památkové rezervace města 

Olomouce. Areál Sokola, otevřený v roce 1928, přímo sousedí 

s olomouckým opevněním, a tedy koncepce stavby přiměřenou 

nekonkurující měrou citlivě doplňuje prostor mezi architektonicky a 

urbanisticky hodnotnou budovou T.J. Sokol a ravelinem. Objem Haly 

bojových sportů determinuje svojí polohou linii zástavby podél 

nábřeží Mlýnského potoka a zároveň vytváří prostor vnitrobloku 
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s venkovním hřištěm. Pozemek záměru navazuje na parkovací plochy 

na nábřeží Mlýnského potoka a dále s lávkou na Bezručovy sady, 

tržnici a centrum 

města. Východní 

předmostí lávky je 

koncipováno jako 

bod napojení areálu 

na veřejný život. V 

tomto místě je u-

místěn hlavní vstup 

do budovy v úrovni 

1. patra s Tyršovou 

kavárnou a klubov-

nou (salonkem). Ty 

jsou kontaktním 

místem veřejného a 

sokolského života. 

V současné situaci 

je náš projekt ve 

fázi ukončené studie 

a začalo se, dle har-

monogramu, praco-

vat na přípravě ma-

teriálů k vydání sta-

vebního povolení. 

 

Tento kratičký článek je jen letmým sdělením, že naše jednota 

nezůstává stát na okraji zájmu Olomouckého života. Snažíme se 

reagovat na aktuální dění a sportovní aktivity v návaznosti na 

sokolský, společenský a veřejný život.  

Zatím jsme v situaci, kdy v jednotlivých dimenzích nejsme 

schopni podávat informace, které bychom museli záhy měnit 

v návaznosti na financování a další záležitosti odborného charakteru. 

                                                             Držte nám palce. 
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Dvě zdařilé akce pro veřejnost v Náměšti na Hané v roce 2021 

(Tomáš Pečiva, starosta T.J. Sokol Náměšť n.H.) 
 

Sokol spolu v pohybu 

Jedna z každoročních aktivit Sokolů po celé ČR je akce s názvem: 

“SOKOL SPOLU V POHYBU“. A ani v loňském roce tomu nebylo v 

Náměšti jinak. Na 1. a 

2. října byla napláno-

vaná akce tentokrát ne-

jen pro nejmenší, ale i 

pro rodiče z řad sokolů 

i nesokolů. V pátek by-

la akce zahájena před-

náškou a praktickou u-

kázkou cvičení, kterou 

vedl odborný školitel z 

UP Olomouc, Mgr. Buben. Následně v sobotu proběhl nultý ročník 

spolkového víceboje pro družstva o složení 3 muži a 3 ženy. Akce se 

účastnila družstva sokolů, sousedů, divadelníků a farníků. Pro sou-

těžící byly připraveny disciplíny přetahování lanem, bumerangový 

běh, historický kvíz, běh na lyžích, hodšprt, přenášení míčků, pití ná-

pojů na čas a jiné. 

Souběžně děti soutěžily v jízdě na koloběžkách, a také si 

vyzkoušely disciplíny ze Sokolského odznaku zdatnosti, a to jme-

novitě bumerangový 

běh, pavoučí běh, skok 

dosažný, přeskok přes 

švihadlo na čas a chůze 

po slepu na přesnost. 

Každý soutěžící dostal 

krásně sokolské suvený-

ry a nejlepší v dané ka-

tegorii samozřejmě ceny 

a medaile.  

Večer si děti užily 

opékaní špekáčků, stezku odvahy, promítání pohádky v sokolovně a 

přespávačku. 
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Sokolský běh republiky  
Naše jednota se rozhodla využít krásného prostředí kolem Náměště na 

Hané a uspořádala 

tu prvně Sokolský 

běh republiky. 28. 

října 2021 byl v a-

reálu u Kapličky 

připraven závod 

pro 2 dětské kate-

gorie, a to 500 m 

do 10 let a 1000 m 

pro děti v kategorii 

10 až 14 let. Cel-

kem soutěžilo přes 50 malých závodníků. 

Hlavní závod po celé ČR startoval ve 14 hodin. Z počtu 72 běžců 

po absolvování 7 km tratě, byly oceněny kategorie mužů a žen do 45 

let a nad 45 let. Celkovým vítězem mužské kategorie se stal Pavel 

Dvořák s časem 24 minut 35 vteřin, a vítězkou ženské kategorie se 

stala Vendula Číhalíková s časem 33 minut 38 vteřin. Celou akci do-

provázel DJ Mariánek a o občerstvení se postarali místní sokoli a 

příznivci hlavně z řad rodičů dětí z oddílu atletické přípravky.  

Po úspěšně zvládnuté organizaci a nadšených ohlasů samotných 

běžců a běžkyň jsme se rozhodli, že tuto akci uspořádáme i v roce 

2022. 

Obě 

podzimní akce 

byly parádní,  

přálo jim poča-

sí, a dobrá nála-

da nechyběla 

 . 
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Česká obec sokolská se věnuje výchově harmonické 

osobnosti po stránce tělesné i duchovní a klade přitom 

důraz na stránku mravní. Cílem je zdraví a 

prostředkem je sokolská všestrannost se širokou 

nabídkou sportů. Sokolskou myšlenku nabízí ve 

prospěch naší demokratické společnosti i 

k mezinárodní spolupráci. 
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